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Julemærkemarchen 
går derudaf
En af vinterens større march-begivenheder er Postens Idræts- og Fritidsforbunds Jule
mærkemarch. En aktivitet, der sidste år fejrede 10 års jubilæum med over 200.000 
deltagere i løbet af de 10 år og samtidigt en kærkommen økonomisk hjælp til de fire 
julemærkehjem, hvis opgave det er at bringe hjælp til drenge og piger med psykiske og 
sociale problemer, affødt af samlivsproblemer og andre kriser i familien og samfundet. 
Læs side 17.
Foto: Jesper Vig.
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Visionerne ikke særlig 
tydelige - men de er der
Der er tre typiske områder, hvor man kan se om nye visioner er under vejs. Alle tre 
områder møder man på det årlige repræsentantskabsmøde.
Det ene er beretningerne, dog forudsat at de indeholder et afsnit om fremtiden.
Det andet er punktet: indkomne forslag, idet man her lovfæster en række beslut
ninger.
Det tredie er budgettet. Her kan man se om gamle såvel som nye tiltag støttes 
økonomisk af speciel karakter.
I forbindelse med repræsentantskabsmødet (se særlig omtale) var det ofte lidt svært at 
få øje på nye visioner, altså aktivitetsområder/beslutninger, der skal være med til at 
tegne Dansk Firmaidrætsforbund fremover.
En del deltagere forlod da også mødet med en overbevisning om, at der intet nyt havde 
været.
Men så galt står det dog trods alt ikke til.
Det var glædeligt at se, at man fik vedtaget ændrede love vedr. optagelse af landssam
menslutninger, således at det i dag er nemmere at optage nye. Samtidig fik man 
vedtaget at bowling skal på landsstævneprogrammet. En optagelse der lå fyldig 
dokumentation for.
Hvad der også er værd at hæfte sig ved, set i relation til fremtiden, er, at der endelig 
blev truffet beslutning om at beholde centret, og dermed få stoppet debatten herom. 
Centret har vist sig at være et godt aktiv for forbundet.
Sidst, men ikke mindst, var der klare tilkendegivelser vedr. de aktiviteter og tiltag, der 
udspringer fra forbundets aktivitetsudvalg. Disse skal fortsat styrkes, da de er med til 
at sikre firmaidrættens profil fastholdt i befolkningens bevidsthed.
Nok var en enkelt landsdel på vej til at ville flytte penge fra udvalget under budgetbe
handlingen, mens andre gerne så flere penge tilført udvalget.
Det blev derfor ved det budget førte.
Repræsentantskabsmødet 1986 blev i forhold til året før væsentligt mere givtig, og der 
er på baggrund heraf god grund til at ønske alle et godt og aktivitetsrigt nytår.

Tak for det, Hr. Clausen
Kulturminister H. P. Clausen gav idrætten en kærkommen oplysning sidst på aktivi
tetsåret 1986. Idrætten skulle have flere penge og det i form af nedsættelse af 
statsafgiften på tipningen.
Langt om længe lykkedes det Idrættens Fællesråd at få de danske politikere til at 
forstå nødvendigheden af, at der skal flere penge til idrætten.
Idrættens Fællesråd har længe foreslået et LOTTOSPIL indført, men det har, siden 
forslaget blev fremlagt, givet en række politikere visse betænkeligheder, i hvert fald til 
der foreligger dokumentation for henholdsvis positive/negative konsekvenser.
I mellemliggende periode er det så accepteret at nedsætte statsafgiften på tipningen, 
fra 17% til 14%, og det skulle efter beregningerne give ca. 30 mili. kroner i alt, og 
disse penge går udelukkende til idrætten. Her bliver de fordelt efter gældende forde
lingsnøgle og med Dansk Firmaidrætsforbunds 4% giver det i 1987 ca. kr. 600.000, og 
fra 1988 forventes det at give ca. 1 million kroner. De skæve tal, 1987 mod 1988, 
skyldes Tipstjenetens regnskabsår, idet dette ikke følger kalenderåret.
Hvordan disse penge million skal anvendes, er der endnu ikke taget stilling til i 
forbundsstyrelsen, men med den vækst forbundet oplever i øjeblikket, såvel internt 
som eksternt, så skulle det ikke blive vanskeligt.
Tilbage står så blot, at det ikke bliver en sovepude med den nedsatte statsafgift, så 
LOTTO ikke bliver indført. LOTTO er stadig en opgave, der skal arbejdes på, og der 
skal arbejdes hurtigt. Det vidner den voksende spillelyst om.

Finn Hagedorn, 
markedskonsulent/redaktør.
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Repræsentantskabsmødet den 22.-23. november 1986 i Helsingør:

Stadig mange opgaver at løse
Selv om repræsentantskabet f ik  løst en række opgaver, bl.a. i form  a f vedtagelse a f at beholde 
centret i Oksbøl, den nye IA-struktur samt lovændringerne omkring optagelse a f nye landssam
menslutninger, ligger der stadig opgaver som det nye arbejdsår skal lægge ryg til.
Vi bringer her styrelsens mundtlige beretning samt en række enkeltpluk, som tilsammen dækker 
mødet i hovedtrækkene. Styrelsens beretning blev fremlagt a f forbundsformand Tage Carlsen.

Vort medlemstal har været 
stigende, og a propos med
lemstal er der ingen tvivl 
om, at disse medlemstal i 
forhold til de andre orga
nisationers er de mest 
rene. Der er ingen tvivl 
om, at de medlemmer, vi 
har registreret, er aktivi
tetsmedlemmer i vort for
bund, og at de kun er regi
streret én gang.
En undersøgelse foretaget 
af Fyns Amt vedr. en 
idrætsforenings medlem
mers tilhørsforhold viser 
klart, at andre organisatio
ner har en endog betydelig 
dobbeltregistrering. Doku
mentation findes i Fyns 
Amts forslag til sektor
planlægning. I den for
eningsundersøgelse, der 
blev foretaget i forbindelse

med breddeidrætsudval
gets arbejde, fremgår det 
ligeledes, at der er en væ
sentlig dobbeltregistrering. 
Hos DIF er kun 27% af 
foreningerne kun medlem 
af DIF. For DDSG&I’s 
vedkommende er det 11 % 
og endelig DDGU, hvor 
7% kun er medlem her. 
Tallet for DFIF er 97%, 
det vil sige, at kun 3% af 
DFIF’s medlemmer - ho
vedsagelig DJIF og Posten 
samt nogle af DFIF’s skyt
ter - også er medlem i 
f.eks. DDSG&I’s skydeaf- 
deling.
I styrelsen ønsker vi på nu
værende tidspunkt ikke at 
indgå i en større diskus
sion vedr. dette emne med 
de andre organisationer, 
fordi man i Idrættens Fæl-

Repræsentantskabs- 
mødet i tekst og foto:

Finn Hagedorn
Markedskonsulent
og redaktør

lesråd (IF) har vedtaget at 
holde borgfred m.h.t. for
delingen af tipsmidler, 
indtil spørgsmålet vedr. 
lotto er afklaret eller indtil 
1988, hvor indkøringspe
rioden mellem Team Dan
mark og DIF er overstået. 
Men det skal her bemær
kes, at tallene ikke vil blive 
glemt, når der til den tid 
skal forhandles om en æn
dring af tipsfordelingsnøg
len.
Vi må se i øjnene, at hvis 
der ikke sker noget vedr. 
lotto eller andre spillefor
mer inden for tipstjene
sten, vil vore midler i den 
kommende tid blive færre 
- omsætningen i forhold til 
sidste år viser en faldende 
tendens, og da idrætsorga
nisationernes andel af tips-
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midler bliver beregnet ud 
fra overskuddet og ikke 
efter omsætningen, vil der 
helt klart blive færre pen
ge til udlodning. Indtægts
siden er også blevet kraf
tigt beskåret, bl.a. grundet 
manglende renteindtægter 
fra den oparbejdede kapi
tal, der blev brugt til opfø
relse af den nye admini
strationsbygning, også 
rentefaldet har haft sin be
tydning. Tipsomsætningen 
ligger 2,7% under sidste 
års omsætning på samme 
tidspunkt som nu, og da 
driften af tipsselskabet 
nok ikke kan forventes at 
koste mindre, er det klart, 
at organisationernes til
skud vil blive forringet.
Det er derfor væsentligt at 
gøre opmærksom på vore 
problemer overfor politi
kerne. Hvis de stadig 
ønsker, at idrætsorganisa
tionerne skal udføre den 
samfundsopgave, som vi 
gør, er det tvingende nød
vendigt at foretage sig no
get i denne folketingssam
ling, og der skal ikke her
ske tvivl om, at DFIF me
ner, at det bør ske ved 
indførelse af et lottospil 
administreret af tipstjene
sten, og det skal heller 
ikke være nogen hemme
lighed, at vi står totalt 
uforstående over for de 
humanitære organisatio
ners bestræbelser på at 
bremse dette tiltag.
Vor hånd er stadig strakt 
frem til, i et samarbejde 
med de humanitære orga
nisationer, at få gennem
ført et lottospil i Dan
mark.
Vi mener, det er den bed
ste løsning til at løse idræt
tens økonomiske proble
mer. Hvis dette ikke kan 
gennemføres i denne sam
ling, må der arbejdes for, 
at vi får nedsat statsafgif
ten på tipning.

Breddeidræt
Alle idrættens organisatio
ner er repræsenteret i 
breddeidrætsudvalget. 
Udvalget skulle have været 
færdig med arbejdet om
kring sommerferien, men i 
udvalget var der behov for 
en offentlighedsfase, hvor
for der blev udarbejdet et 
minikatalog, der blev 
sendt til høring i organisa
tionerne.
Besvarelserne herfra samt 
resultatet af den forenings
undersøgelse, man samti
dig foretog, er det, der har 
dannet grundlag for det vi
dere arbejde, der endnu 
ikke er færdiggjort.
Idrætsorganisationerne 
har kun haft 4 af de 13 
pladser i udvalget, hvorfor 
det på nogle områder har 
været svært at trænge 
igennem med vore syns
punkter. Det er heller ikke 
utænkeligt, at vi bliver 
nødt til at afgive mindre
talsudtalelser på enkelte 
områder, og her tænker 
jeg specielt på spørgsmålet 
vedr. ophævelse af 25-års 
reglen. Denne regel er nok 
den, der giver det største 
administrative besvær i de 
lokale foreninger. Det var 
derfor et udtrykt ønske fra 
idrætsorganisationernes 
side, at denne regel blev 
fjernet.

I breddeidrætsudvalget 
har man også set på pro
blemet. Man foreslår en 
lempelse, og det kan selv
følgelig også være godt, 
men det formindsker jo 
ikke det administrative ar
bejde, og opfordrer stadig 
foreninger til, hvis de skal 
have det fulde udbytte af 
tilskudsmulighederne, at 
dele foreningerne op efter 
et alderskriterie.
Grunden til, at der tilsyne
ladende kun bliver lempet 
på reglen, er at det vil give 
uoverskuelige økonomiske 
konsekvenser.

Idræt for ledige
Vedr. vort sekretariat for 
idræt for ledige må vi se i 
øjnene, at det i indeværen
de år har kørt på lidt lavt 
blus. Det skyldes to ting. 
Den ene er, at der i for
bundet har været en vis 
skepsis over for den udvik
ling, projekerne har haft. 
Fra at være et decideret til
bud til ledige er tilbuddet 
efterhånden gået over til at 
blive et tilbud til menne
sker med fri tid i dagtimer
ne. Emnet har været gen
stand for debat på flere 
møder, men i styrelsen har 
vi nu en helt klar holdning 
til området, hvad man kan 
ses i det notat, der er sendt 
ud til kredse og sammen
slutninger.

Formand for Dansk Firma
idrætsforbund Tage Carlsen i 
færd med aflæggelse af sty
relsens mundtlige beretning.

Som alle ved, er disse pro
jekter resultat af det for
søgsprojekt, der blev fore
taget i samarbejde med 
bl.a. Odense Universitet 
omkring idræt for ledige. 
Vi er i øjeblikket repræ
senteret i den styregruppe, 
der er ved at afvikle et lig
nede pojekt omkring idræt 
for ældre, også på Odense 
Universitet. Resultaterne 
af den undersøgelse vil bli
ve offentliggjort midt i 
1987.

Kampagner
En af forbundets største 
succes’er afvikles på cen
tret, nemlig Aktiv Ferie. 
Det har udviklet sig til at 
være en bestseller. I det 
forløbne år var der fuldt 
optaget, og efter de spør
geskemaer, der er kommet 
tilbage fra deltagerne, kan 
det konstateres, at der 
ikke vil blive problemer 
med fremover at deltage til 
denne form for ferie. 
Cykelkampagnen, der kø
rer i maj måned, havde li
geledes mange deltagere. I 
forhold til sidste år mang
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lede vi et par byer. Disse 
har dog på det efterfølgen
de kritikmøde meddelt, at 
de igen vil deltage næste 
år. Fra styrelsens side ser 
vi med glæde på, at disse 
byer vil være med igen, og 
vi vil herfra opfordre til, 
at endnu flere sammen
slutninger går med, da 
denne aktivitet giver mu
lighed for at leve op til vor 
formålsparagraf om sam
vær og motion for hele fa
milien, og dette er jo spe
cielt vort særkende i for
hold til de andre organisa
tioner.
Danmark-stafetten udvik
ler sig fremad. Vi hav
de i år 6 løbsbyer med ialt 
618 deltagende hold. Det 
skal her bemærkes, at 
Dansk Atletik Forbund 
har trukket sig ud af sam
arbejdet. De har dog givet 
tilsagn om, at man lokalt 
stadig er interesseret i at 
medvirke ved afviklingen 
af løbene.
Vi var også medarrangør 
af »Løb for Afrika«. Re
sultatet af kampagnen 
stod måske ikke helt mål 
med anstrengelserne, men 
som forklaring hører med, 
at der var meget kort tid til 
forberedelserne. Det var 
dog glædeligt at konstate
re, at alle 4 organisationer 
+ Trimkomiteen virkelig 
viste, at de var i stand til 
problemfrit at samarbejde 
om et fælles projekt.

Nordisk og inter
nationalt samarbejde
Det gode samarbejde, vi 
gennem årene har fået til 
vore nordiske søsterorga
nisationer, udvikles sta
digt. Vi har i år haft folk 
på kursus både i Norge og 
Sverige, ligesom det Nor
ske Bedriftsidrettsforbund 
er os behjælpelig med at 
finde instruktører til vor 
vinterferie.
På det europæiske plan 
har vi også flere og flee 
klubber, der deltager i 
stævner og turneringer 
rundt om i Europa med til
skud fra vor rejsefond.
Det helt store i 1987 bliver 
selvfølgelig Euro-festi- 
valen i Wien i september 
måned, og hvis forhånds

tilmeldingen bare holder 
nogenlunde, bliver det et 
arrangement af dimensio
ner. Der er til d.d. fra 
Danmark tilmeldt ikke 
mindre end 560 personer, 
som repræsenterer 62 
klubber og 18 sammenslut
ninger.

København
På sidste repræsentant
skabsmøde nævnte jeg, at 
vi arbejdede med at kom
me i kontakt med de kø
benhavnske organisatio
ner.
Vi havde i første omgang 
håbet på at få en dialog i 
gang med DDSG&I om
kring den københavnske 
firmaidræts medlemskab.
I denne anledning har der 
været afholdt flere møder, 
men alle resultatløse, da vi 
fra DDSQ&I’s side har 
mødt en meget afvisende 
holdning.
Vi er derfor i øjeblikket 
ved at undersøge mulighe
den for at få dannet en kø
benhavnsk sammenslut
ning, som i første omgang 
skal tage sig af aktiviteter, 
man på nuværende tids
punkt ikke har mulighed 
for at deltage i indenfor 
den etanblerede firma
idræt i Københavns-områ- 
det.
Vi ønsker ikke kolli
sionskurs med hverken 
DDSG&I eller firmaidræt
ten i København, hvorfra 
vi da også skriftligt har 
underrettet disse om, hvil
ke tiltag vi har sat i gang i 
København. Vi regner 
med, at man først i det nye 
år kan indkalde til stiften
de generalforsamling. 
København er ikke det 
eneste område, der rører 
på sig. Der arbejdes i flere 
byer på at oprette sam
menslutninger, ligesom 
der også er landssammen
slutninger, der står på 
spring med en ansøgning 
om optagelse i landskred
sen.
Styrelsen har bemærket de 
problemer, man har haft i 
landskredsen, men det er 
vor opfattelse, at man 
efter et opklarende møde, 
hvor undertegnede var til
stede, og hvor man fik

valgt en ny formand, nu 
har bevæget sig ind på et 
spor, der er landskredsen 
værdigt.

Afslutning
Jeg håber, at jeg i beret
ningen har dækket de vig
tigste begivenheder i det 
forgangne år, og vil afslut
ningsvis knytte et par be
mærkninger til fremtiden. 
Den umiddelbare fremtid 
skulle gerne give det resul
tat, at der blandt de politi
ske partier vil blive set 
med velvilje på idrættens 
økonomiske situation, for 
der er ingen tvivl om, at 
hvis de økonomiske midler 
stagnerer, er der også store 
chancer for at der sker det 
samme med aktiviteterne. 
Vi står netop i en bryd
ningstid med hensyn til 
idrætsbegrebet, hvad også 
breddeidrætsudvalgets be
tænkning helt klart vil 
vise, men jeg tror på, at 
DFIF vil være i stand til at 
møde de udfordringer, der 
må komme fra et samfund 
i forandring over mod det 
mere teknologiske, der au
tomatisk vil medføre en 
større grad af fri tid.

Vi har utrolig mange dyg
tige ledere i organisatio
nen, og forbundet må og 
skal være vågne overfor de 
ændrede behov og krav, 
disse ledere i fremtiden vil 
få.
Kravene vi i fremtiden 
ikke blive mindre, og når 
man læser sammenslutnin- 
gerens blade kan man se, 
at det ofte kniber med at 
skaffe ledere, når der af 
mange forskellige årsager 
sker udskiftning.
I styrelsen mener vi, at 
man på et tidligt tidspunkt 
skal være vågne over for 
dette problem, og at man 
hele tiden skal prøve at 
finde lederemner, sende 
dem på et eller flere af for
bundets kurser, så der hele 
tiden vil være friske kræf
ter til at tage over, når de 
nødvendige udskiftninger 
skal foretages.
Hvis vi er i stand til dette, 
er der ingen tvivl om, at vi 
vil blive i stand til at ud
nytte de gode kort, vi har 
på hånden til at gøre fir
maidrætten endnu bedre, 
end den er i dag, og det er 
vel et ønske, vi alle kan 
samles om.

Det tog lidt tid, inden mødet kom igang. Bl.a. p.g.a. den lidt 
snævre plads, hvilket betød at f.eks. Hans Thomsen startede 
med en gulvplads. Senere blev han valgt til mødets dirigent 
sammen med Kaj Christensen, formand for landskredsen.
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DFIF’s regnskaber

Henning Nielsen kommen
terede forbundets regn
skab for 1985.
Forbundets regnskab viste 
et overskud på kr.
199.000. - mod et budgette
ret underskud på kr.
194.000. -, hvilket svarer til 
en forbedring på kr.
393.000. -. Der var tre ste
der i regnskabet, hvor der 
var besparelser i forhold 
til det budgetterede. Ren
teindtægter var steget med 
kr. 74.000.- takket være 
en god administration. 
Driftsudgifterne var kr.
191.000. - lavere end bud
getteret, og DFIF-Centret 
havde krævet en mindre 
underskudsdækning end 
forventet.
På udgiftssiden kunne 
man se, at lønninger var 
over det budgetterede, 
hvilket hovedsagelig skyl
des ansættelsen af general
sekretær Svend Møller, 
hvor forbundet i en perio
de havde dobbelt lønkørsel 
på denne post. Der var li
geledes købt EDB-hardwa- 
re for ca. kr. 100.000.-. 
Vedrørende konsulent
virksomheden blev det 
nævnt, at lønninger var 
ca. kr. 100.000.- mindre 
end forventet, hvilket skyl
des nedskæring af en kon
sulentstilling. Endvidere 
havde diverse udvalg ikke 
brugt, hvad der var afsat. 
Euro ’85 regnskabets sam
lede udgifter blev på kr. 
186.414.-. I det tal var der 
indeholdt underskudsdæk
ning fra 1984. De samlede 
indtægter var kr. 164.592.- 
, hvilket gav et underskud 
på kr. 21.822,- mod bud
getteret underskud på kr.
161.000. -. Fondhenlæg
gelsen for Euro ’85 på 
kr. 235.Ö0Ö.- blev inddra
get i regnskabet for 1986. 
Vedr. organisationsanaly
sen foretaget af Jydsk 
Teknologisk Institut, var 
der afsat kr. 200.000.-, 
men som det fremgik af 
regnskaberne, havde den 
kostet kr. 287.000.-.
Af balancen fremgik det, 
at egenkapitalen udgjorde

kr. 2.641.030.-. Heri ind
gik DFIF-Centret som et 
aktiv på kr. 2.336.500.-. 
Regnskabet blev med et 
par enkelte småkommen- 
tarer godkendt.

Henning Nielsen kommente- 
rer/svarer på spørgsmål i for
bindelse med hans regnskabs
aflæggelse. Denne opgave for  
styrelsen blev hans sidste, da 
han under valgene trak sig ud 
af styrelsen efter 14 år.

Ingen ændringer i budgetforslaget
Det fremlagte budgetfor
slag blev der ikke ændret 
på. Men inden det blev 
vedtaget var der debat om 
ændringsforslag vedr. ak
tivitetsudvalgets budgetan
del. - Cykelkampagnen 
skulle nedskæres med kr.
100.000. -, og disse penge 
skulle overføres som ud
lodning til kredsene. End
videre skulle der flyttes kr.
25.000. - fra TRIM-TOP’- 
en til udlodning blandt 
sammenslutninger som øn
skede at være med i cykel
kampagnen.

Ingen af ændringsfor
slagene vandt forsamlin
gens tilslutning, og i de
batten pegede Tage Carl
sen på at netop aktivitet
sudvalgets område var et 
af de vigtigste, da der lå en 
masse PR samt tilbud til 
potentielle medlemmer. 
Den måde, hvorpå man 
tilbød sammenslutninger
ne at være med i kampag
nerne, betød at alle, uan
set lokale økonomiske for
hold, kunne være med.
Kaj Larsen, formand for 
aktivitetsudvalget, fortalte

at man i udvalget var ved 
at indarbejde såkaldte ma
terialepakker med kam
pagnematerialer. Essensen 
heri betyder, at man ikke 
som tidligere frit kan få 
det antal stk. materialer, 
sådan som det er nu,, men 
en grundpakke, og herud
over betaler for resten.
Ved indførsel af disse ma
terialepakker ville udgiften 
blive mindre og dermed 
penge til nye områder i ud
valgets regi.

Under budgetbehandling ville Nordjyllands Amtskreds gerne have haft flyttet nogle penge fra 
Aktivitetsudvalget til kontoen for udlodning til kredsene. Et ændringsforslag vedr. dette faldt 
dog ved afstemningen. På billedet ses en del repræsentanter fra Nordjyllands Amtskreds.
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Endnu en 
åbning til 
flere
medlemmer

Et af de forslag, der gav 
nogen debat, var forslaget 
om ændring af loven for 
optagelse af nye landssam
menslutninger. En æn
dring fra: - Alle klubber 
skal komme fra samme 
firma eller etat med fælles 
ledelsesmæssig overbyg
ning, blev ændret til: Alle 
klubber skal komme fra 
samme branche, firma el
ler etat.

Forslagene blev vedtaget, 
og det betyder i første om
gang at en af de nuværen
de, nemlig Dansk Kødin
dustri- og Slagteriidræts
forbund, fra at være 
»ulovlig« medlem, nu blev 
lovlig. Det nye betyder at 
bl.a. Danske Hospitalers 
Idrætsklub kan søge om 
optagelse, hvilket der gen
nem nogen tid har været 
arbejdet med. Men også 
eks. Politiets Idrætsklub 
og Hydro kan komme 
med.

Diskussionen vedr. for
slaget gik på begrebet dob
beltmedlemskab. Her fik 
formand Tage Carlsen »et 
par ord med på vejen«, 
idet han tidligere på mødet 
havde rost DFIF for at 
være en »ren« organisa
tion (se omtalen af styrel
sens beretning), hvilket vil
le blive mindre des flere 
Iandssammenslutnnger, 
der kom med.

Formanden for landskred
sen, Kaj Christensen, re
degjorde for den uenig
hed, der var blandt nuvæ
rende medlemmer i lands
kredsen, men tilføjede at 
der efter hans mening 
ikke, ved en vedtagelse, 
ville komme en strøm af 
nye. Måske en til to inden
for de næste par år, og det 
ville ikke give problemer.

De stod sammen på Fyn
Kredsformand Alis The- 
strup (tv.) her sammen 
med Jørgen Hansen og 
Lone Agri, begge fra FKS, 
Odense, var på Fyns 
Amtskreds’ vegne glade 
for vedtagelsen af at bow
ling blev optaget på 
landsstævneprogrammet. 
Før dette skete var Alis 
Thistrup på talerstolen for 
at dokumentere berettigel
sen af optagelsen. Således 
er der i dag godt 10 byer, 
hvor der afvikles turne
ringsbowling. Alene i Kol
ding har man ca. 200 akti
ve spillere og i Odense 
godt 500 spillere.
At det koster penge at ind
føre nye discipliner var 
man godt klar over, og 
Idrætsafdelingens for

mand, Hans Erik Jørgen
sen, var da også under 
budgetbehandlingen frem
me med ønsket om - i før

ste omgang - en tillægsbe
villing, hvilket man fra 
styrelsens side ikke mente 
ville give problemer.

Ny struktur til Idrætsafdelingen

På forreste række ses af delingsf ormændene fra Idrætsafdelingen med afdelingsformand Hans 
Erik Jørgensen yderst til venstre.

Det tog kun fem minutter, 
før forslaget om ny struk
tur til Idrætsafdelingen 
var vedtaget. Årsagen til 
den korte beslutningspro
ces skal ses i lyset af, at 
strukturen har været un
dervejs siden 1982, hvor 
den første arbejdsgruppe 
af ialt seks, startede bear
bejdningen af denne. 
Ændringen omfatter dels 
nye valgprocedurer, møde-

afholdelser, ansvar for 
spille- og turneringsregler 
for sektionerne i idrætsaf
delingen. Hertil kommer 
vedtagelse af nyreviderede 
regler for lands- og kreds
stævner.
For en detaljeret beskrivel
se, henviser vi til forbun
dets røde håndbog.
Det endelige kompendi
um, der dannede baggrund 
for forslagene har været

drøftet på en lang række 
møder. Senest på såvel 
formandsmøde som for
bundsrådsmøde som op
takt til repræsentantskabs
mødet.

Repræsentantskabs
mødet 
1986
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mødet
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Esbjerg Firmaidræt kåret som 
årets firmaidrætsby 1986
Dansk Firmaidrætsfor
bund har for første gang 
foretaget en kåring af en 
firmaidrætsby, og det blev 
Esbjerg Firmaidræt, der 
løb med titlen: ÅRETS 
FIRMAIDRÆTSBY. Kå
ringen fandt sted i forbin
delse med Dansk Firma
idrætsforbunds repræsen
tantskabsmøde.
Esbjerg Firmaidræt blev 
tildelt denne fornemme 
hædersbevisning med bag
grund i deres aktivitets
fremmende indsats, godt 
båret igennem af en ihær
dig lederindsats.

Ved overrækkelsen nævn
te forbundsformand Tage 
Carlsen bl. a. AKTIV 
FRITID: Idræt for ledige, 
de to store motionsløb 
Vestkystløbet og Dan- 
mark-Stafetten som eks
empler på områder, der 
havde medvirket i bedøm
melsen. Men også Esbjerg 
Firmaidræts etablering af 
nyt kegleanlæg til Vi mili. 
kr. i en af deres to selv
ejende idrætshaller, var et 
godt bevis på ledernes ind
stilling til hele tiden at 
søge etableret tilbud over
for såvel medlemskredsen

som øvrige borgere i Es
bjerg og omegn.
Som et synligt bevis på kå
ringen fik Esbjerg Firma
idræt overrakt skulpturen: 
IDRÆT OG FÆLLES
SKAB. En skulptur udført 
af kunstneren YAN og 
skænket af Bikuben for 
forhenværende general
sekretær Ejgon Bertelsen i 
anledning af Dansk Firma
idrætsforbunds 40 års ju
bilæum sidste år.

DANSK FIRMAIDRÆTSFORBUND
STIFTET DEN 5Q JANUAR 1946

Formå,
*******

Var lederne af Esbjerg Firmaidræt lidt beklemte ved situationen om eftermiddagen lørdag, så 
var der til gengæld ingen problemer ved aftenfeten. Øverst ses fra venstre: Bent Jensen, Per 
Sørensen, Viggo Hedelund og formand Jens Lykke sammen med forbundsformand Tage 
Carlsen. - Nederst dirigerer Jens Lykke sine tropper til fællessang. Noget, han også er kendt for, 
når han med sine kolleger er til landsstævner.

To gamle 
travere
For den lederkreds, der 
gennem en årrække har 
fulgt forbundets repræsen
tantskabsmøder, adskilte 
mødet i Helsingør sig ved, 
at to af tidligere års kendte 
ansigter på talerstolen, i år 
var blandt de mere anony
me.
Forhenværende formand 
Jørgen Olsen, Helsingør, 
havde i år hvervet som tav
lefører, hvilket ikke gav de 
store problemer.
En af de, der normalt ville 
have sikret, at tavleføreren 
ikke sidder hensløvende 
hen, er formand for Po
stens Idræts- og Fritidsfor
bund Hans Jørn Poulsen. 
Men kun to gange var 
Hans Jørn »på plads«.
Når vi nævner disse to gar
vede firmaidrætsledere, 
skal det ses i lyset af, at 
talerlysten var usædvanlig 
lille, og netop disse to har 
tidligere medvirket til, at 
dette ikke var tilfældet.

somvæt
O flm otai

Jørgen Olsen.

Hans Jørn Poulsen
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Vedtaget at bevare DFIF- 
Centret i Oksbøl
Der har været megen de
bat om centret i Oksbøl. 
Meningerne er gået på be
liggenheden samt økono
mien som to af de mest 
markante områder.
Denne debat er nu afslut
tet, idet centrets fremtid 
blev afgjort på årsmødet. 
Man ønskede at beholde 
centret. 135 stemte for og 
8 imod. Dog skal det næv
nes, at vedtagelsen kun 
gælder for et år ad gan
gen, idet der jo til hvert 
repræsentantskabsmøde 
kan stilles forslag om af- 
hændelse/flytning, og 
hvad man ellers finder der 
bør ændres. Sandsynlighe
den for at forbundet skal

afhænde centret må dog 
betragtes som mikroskopi
ske. Nok har forbundet 
overført penge til centret, 
således at driften kunne 
gennemføres, men tenden
sen gennem de seneste 2-3 
år har dog været at man 
kommer tættere og tættere 
på at centret økonomisk 
kan hvile i sig selv.

I forbindelse med forslage
ne blev det vedtaget at for
bundets rente- og afdrags
frie lån samt lån fra bygge
fonden blev afskrevet. Li
geledes skulle over- eller 
underskud for centret af
skrives fuldt ud over for
bundets driftsregnskab.

Centerleder Birgit Bolwig havde det store smil fremme, da 
repræsentantskabet havde vedtaget at bevare centret. Her ses 
hun sammen med Bjarne Hauger fra centerudvalget. Bjarne 
Hauger har sammen med Birgit Bolvig haft sin del a f æren for  
at centrets økonomi kom på ret køl.

faktisk var man for sent 
som om fredagen klar til 
at flytte hele mødet til an
dre lokaliteter, for den 
første bordopstilling viste 
kun plads til 150 deltagere, 
hvor man havde lovet 
plads til 260. Enhver 
kan nok forstå, at det 
blev under »lidt trange« 
pladsforhold, mødet blev 
afviklet under, og flere 
måtte starte mødet med en 
plads på gulvet.

Pyh ha’ - endelig færdig

Jørgen Kjeldsen, Leif 
Hansen, Niels Gregersen 
og Svend Åge Bødker (set 
fra venstre) var fire af de 
mange ledere, Helsingør 
Firmaidræt havde sat ind 
på opgaven, da man fik 
værtsskabet med repræ
sentantskabsmødet.
- Pyh ha’, sagde de sam
stemmende, da man søn

dag eftermiddag sagde far
vel til de sidste mødedelta
gere.
- Det var fire års forbere
delser, der blev afsluttet, 
og selv om vi var i så god 
tid, må vi erkende, at den 
skriftlige aftale, vi havde 
med Marienlyst, ikke blev 
overholdt på alle punkter, 
hvilket vi naturligvis kun

kan beklage, siger Niels 
Gregersen, der er formand 
for Helsingør Firmaidræt. 
Heri har han ret. Helsin
gør Firmaidræt havde op
fyldt sin del af aftalen, 
hvilket ikke kan siges om 
hotellet.
Alle problemer blev dog 
løst, men det kostede også 
en god portion vilje, for
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Genkendt
Nye ledere, nye ideer og 
dermed nye indslag i fir
maidrættens hverdag. Så
dan kunne man godt forle
des til at tro at det også 
var tilfældet med den

Repræsentantskabs
mødet v l ^
1986

forklædte herre, Manden 
bag, hvad man kan få ud 
af en serviet og en rose, er 
nemlig den nyvalgte for
mand for Holbæk, Jens 
Pagaard. Han skal stå i 
spidsen for genetablering 
af Holbæk Firma Sport, 
der gennem en kort årræk
ke har været ude i en krise. 
På det nederste billede til 
venstre for Jens Pagaard, 
sekretær i Holbæk Firma 
Sport, Connie Jessen.

Vi ses på Mors i 1988

Karl Kudsk, siddende, og 
Svend Christensen, ståen
de bag bilen, kunne forla
de Helsingør, vel vidende 
at repræsentantskabsmø
det i 1988 skal afvikles på 
Nykøbing Mors, med 
Morsø Firma Sport som 
arrangør.
Inden da havde de været 
ude i kampvalg med Mid
delfart Firma Sport, der 
havde medbragt forslag 
om afvikling af repræsen
tantskabsmødet i ferieby
en Middelfart. Morsø 
vandt dog med 81 stemmer 
mod 47 til Middelfart.
I forbindelse med debat- 
tenb var der flere der på

pegede det stigende prisni
veau, møderne efterhån
den var kommet op i, og 
samtidig var der igen hen
stillinger om fast at holde 
møderne på Nyborg 
Strand. I den forbindelse 
meddelte Kurt Olesen fra 
Nyborg, at forbundet hav
de forspildt sin chance 
herfor de næste 10-15 år, 
da Nyborg Strand er et 
meget benyttet mødested. 
Vedr. prisniveauet går det 
nok et år mere, før det bli
ver lavere. Mødet her i 
1987 skal nemlig holdes på 
Scandicon, Kolding.

Formanden fik en på hovedet
Ved aftenfesten fik såvel 
forbundsformand Tage 
Carlsen (billedet) og for
mand for aktivitetsudval
get Kaj Larsen en på hove
det. Ikke i retning af de 
der: - Ka’ du så flytte dig, 
slag, men derimod i form

af en cykelhjelm. På hver 
sin cykel præsenterede de 
to formænd det sidste nye 
indslag i forårets cykel
kampagne TOUR DE PE
DAL.
Cykelhjelmen er i Dan
mark introduceret af Olie

selskabet Danmark, og der 
er med dette selskab ind
gået en sponsoraftale for 
cykelkampagne. Aftalen 
indeholder bl.a. et antal 
cykelhjelme til en ugentlig 
lodtrækning i hver by som 
er med.

Valgene
Styrelsen: Næstformand
Gunnar Petersen (ny
valgt). Jørn Godt, gen
valgt. Kristian Hansen, 
nyvalgt. Suppleanter til 
Styrelsen: Leif Ellegård
Jensen og Hans Borbjerg, 
begge genvalgt . 
Centerudvalget: Henning 
Nielsen, nyvalgt til for
mandsposten. 
Ordensudvalget: Gunner
Tamberg, Karl Randrup 
og Ole Wordolff, alle gen
valgt. Suppleanter til or
densudvalget: Henry Jep
sen og Holger Johns, beg
ge genvalgt.
Lovudvalget: Formand
Bent Stendorf, genvalgt. 
Aktivitetsudvalget: For
mand Kaj Larsen, gen
valgt.
Kontrolkomiteen: Sten
Hansen, genvalgt. Sup
pleant til kontrolkomite
en: Leo Hartvigsen, gen
valgt.
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Europa-Sportsfestivalen 1987:

Nu gælder det endelig tilmelding
Arrangørerne i Wien er meget tilfredse med forhåndstilmeldingen. Der er lagt op til en stor festlig 
idrætsbegivenhed

De er ved at have travlt i 
Wien. Forhåndstilmeldin
gen oversteg deres forvent
ninger, og her kan du selv 
læse opgørelsen, der ved 
tilmeldingsfristens udløb 
var registreret:
Belgien.................  350
Danmark.............  573
Tyskland .............  2193
Frankrig .............  443
England...................  222
Jugoslavien .........  54
H olland...............  131
N orge...................  1197
Sverige.................  449
Schweiz ...............  30
Spanien ................ 140
Ø strig.......................  319
Finland ...............  25

6166
6166 har altså på forhånd 
sagt, at de vil med, men 
dette tal holder næppe, 
idet vi bl.a. her i Danmark 
har fået flere forhåndstil
meldinger ind. I alt er der 
fra Dansk Firmaidrætsfor
bund registreret 627 perso
ner, fordelt på 71 klubber 
(7/1-87).

Procedure for 
endelig tilmelding
Det ligger nu fast, at til
melding (den bindende) 
skal være foretaget senest 
den 20. februar til DFIF’s 
kontor i Svendborg. De 
klubber, der var forhånds
tilmeldt, har fået tilsendt 
endelig tilmeldingskupon. 
Betaling skal være foreta
get senest den 18. marts - 
ligeledes til DFIF. Op
krævning foretages på 
baggrund af den endelige 
tilmelding.

Stadig åben 
for tilmelding
Firmaidrætsklubber som 
ikke var forhåndstilmeldt 
kan stadig nå at komme

med til Wien. Man skal 
blot henvende sig til for
bundskontoret i Svend
borg (Bent Vogn, 09 
22 55 92), hvorfra man vil 
få tilsendt de nødvendige 
formularer.

Deltagerprisen
For de, som deltager i 
DFIFs rejsearrangement/ 
fællestransport bliver den 
endelige pris på Dkr. 
1850,- pr. person. Det er 
simpelthen bare billigt. 
Dette beløb dækker turen 
frem og tilbage, fire dages 
festival med idrætsaktivi
teter, forplejning, fest, Fe
stival News o.s.v.
Den lave pris skyldes, at 
forbundet yder et stort bi
drag til selve transporten. 
Man kan også selv sørge 
for transport, og prisen er 
da Dkr. 1640,-, men for
håndstilmeldingerne viser, 
at ikke mindre end 98% 
ønsker at være med i 
DFIFs »Euro-bus«, og 
dermed opleve fuld fart på 
festivalen fra starten.
Det kan nu oplyses, at det 
bliver PAN BUS fra Vi
borg, der med deres lang
tursbusser skal bringe de 
mange »roligans« tur/re- 
tur. PAN BUS har eksper
tisen fra deres mangeårige 
samarbejde med bl.a. 
Tjæreborg, så alt skulle i 
den forbindelse være lagt i 
de bedste hænder. Bureau 
på rejsen er Viborg Rejse
bureau.
I næste nummer vil vi for
tælle lidt om, hvordan for
beredelserne i Wien ser ud, 
idet der i slutningen af ja
nuar afholdes et ledermø
de, hvor Bent Vogn og 
Finn Hagedorn deltager 
fra Danmark.
Indtil da, ha’ en fortsat 
god start på det nye år.

Finn Hagedorn/ 
Bent Vogn.
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Nyuddannede

DFIF-
INSTRUKTØRER
SKYDNING
Karl Aage Nielsen 
Struer Firma Sport
Poul Erik Jensen
Skjern-T arm-Ølgod 
Firmaidræt
Jens Olav Nielsen
Skjern-T arm-Ølgod 
Firmaidræt
Ellen Juul
FKS, Odense
Birthe Vennerstrøm
FKS, Odense
Hanne Andersen
Holstebro Firmaidræt
Jørn Germansen
Vejle Firma Sport
Per Emberg Jensen
Thisted Firma Sport
Aase V. Andersen
Ålborg Firmasport
Finn Dahl Pedersen
Struer Firma Sport
Birthe Elkrog
FKS, Odense
Steen Elkrog
FKS, Odense
Ove Hansen
Sønderborg Firma 
Sport
Jens Otto Veirum
Ålborg Firmasport
Gert Dalsgaard Jensen
Århus Firma Sport
Poul Erik Andersen
Fredericia Fag- og 
Firmaidrætsforbund
Bent Oldhøj Petersen
Næstved Firma Sport
Kjeld J. Langer
Roskilde Firmaidræt
Frank Roslind
Roskilde Firmaidræt
Gert Engelbrechtsen
Grenå Firmasport
John Denmark
Grenå Firmasport
Kirsten N. Hansen
Korsør Firma Sport
Connie B. Pedersen
Korsør Firma Sport

Mentaltræning på keglekursus
Ja, det var faktisk hvad deltagerne mødte, da DFIFs 
keglekursus blev afviklet på de nye keglebaner hos Es
bjerg Firmaidræt i oktober ’86. At træningen så samti
dig fandt sted på selve keglebanerne, gjorde ikke jublen 
mindre. Kursusinstruktør Poul Christiansen, Middel
fart, høstede da også stor anderkendelse for dette og 
andre nye indslag, der blev blandet med alm. spille- og 
kasteteknik. Foto: Jane Have Andersen, DFIF

Bladkursus
12 raske bladfolk har på et kursus - afviklet i Fuglsølej
ren, Mols, november ’86 - fået ny viden og inspiration 
vedr. bladdrift. Emnerne på kurset var: Journalistik, 
layout, foto samt radioreportager.
Fra venstre ses: Bent Eriksen, Viborg, Gunner Olsen, 
Kalundborg, Palle Krintel, Holstebro, Klaus Holmgård, 
Holstebro, Lene Liemann, Helsingør, Kurt Christensen, 
Holstebro, Henning Frederiksen, Ringsted, Anette Sø
rensen, Skjern/Tarm/Ølgod, Jan Pedersen, Århus, Kurt 
Jørgensen, Århus, Gunnar Kjær Sørensen, Ringsted. 
Alle deltagerne har tilknytning til den lokale firma
idrætssammenslutning. Yderst til højre ses Finn Hage
dorn fra Dansk Firmaidrætsforbund.

Foto: Dorte Hvalsøe, Løsning

ID  Dansk
Firmaidrætsforbund

Ta'på et
DFIF-

kursus
Få en uddannelse som 

•idrætsinstruktør 
•  idrætsleder

eller vælg at få dine tekniske færdig
heder up to date gennem et lokalt 

idrætskursus.
Henvend dig til firmaidrætten i din by 

og forhør om mulighederne.

Samvær- idræt - motion

Kursus
tilbud
Badminton
13.-15. februar ’87 
i Oksbøl (S, N)

Bordtennis
20.-22. februar ’87 
i Oksbøl

Skydning II
06.-08. februar ’87 
i Næstved (0)
13.-15. februar ’87 
i Oksbøl (S, N)

Pistol
27. februar-01. marts 
’87 i Oksbøl

f>
Lederkursus II
13.-15. februar ’87 
i Sallingsund (N)

EDB
Fredericia 1987 
Datoer oplyses ved hen
vendelse til forbunds
kontoret.
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D
For 

20 år 
siden

Idealisme i idrætten
Man kan altså uden øko
nomiske konsekvenser og 
uden skelen til Per eller 
Poul administrere efter 
den formålsparagraf, som 
er almindelig i firma

Kvinde
debatten
fortsætter

I sidste nummer af FIR
MAIDRÆT havde DFIF’s 
nye konsulent, Jane Have 
Andersen, et indlæg med 
titlen »3 x Kvinder og 
Idræt«. Pointen var endnu 
engang at problematisere 
den gamle kvindepolitiske 
diskussion om »rene kvin
desammenhænge« contra 
»begge køn«. En diskus
sion vi nok aldrig bliver 
færdige med - heller ikke 
inden for idrættens ver
den.
Det er nu ikke for at blan
de mig i denne debat, at 
jeg har lyst til at bidrage 
med et indlæg, men der
imod udelukkende for at 
rette et par misforståelser, 
der har sneget sig ind i 
Jane Have Andersens læ
serbrev.
1. Arbejdsgruppen Kvin
der og Idræt er ikke »en 
fraktion i DIF«, men der
imod et ad hoc-udvalg

idrætsklubber, nemlig at 
samle personalet til ud
øvelse af idræt, og gøre 
dette uden persons anseel
se eller idrætslige kvalifi
kationer, kort sagt, man er 
i den lykkelige situation, 
at kunne praktisere den 
idealisme, som alle synes 
skal præge idrætten.

(Fra »BB«, medlemsblad 
for Belysningsvæsenets 
Boldklub, København).

Sabbatår i 1967
Ved årsskiftet kan Slagelse 
Firmasport notere sig, at 
det gamle år gav os et stort 
arrangement hver måned. 
Vi tænker her først og 
fremmest på halindvielsen, 
25 års jubilæet, Fagenes

nedsat af Dansk Idræts- 
Forbunds forretningsud
valg i 1983. I lighed med 
DIF’s øvrige udvalg, har 
vi et specifikt arbejdsom
råde. Men der er da hel
digvis ikke tale om et over
ordnet modsætningsfor
hold. Derfor er ordet 
»fraktion« helt forkert an
vendt i denne sammen
hæng.
2. Jane Have Andersen 
skriver endvidere, at Ar
bejdsgruppen Kvinder og 
Idræt »primært arbejder 
på at bedre forholdene for 
ELITEKVINDERNE«. Vi 
er meget kede af, hvis det 
er den udbredte opfattelse. 
DIF’s kvindeudvalg har en 
målsætning der lyder: Ud
valget skal arbejde på 
- at øge kvinders deltagel-

D
Læser

debat

Fest, Firmaidrættens Dag, 
DFIF kurserne, stor med
lemsfest, danmarksmester
skaberne i indefodbold og 
den store Firma-Messe 
1966. Store ting, man nok 
kan tabe pusten lidt af. 
Men alt er godt overstået, 
og mange af foreningens 
medlemmer har måttet 
lægge hjerne og ryg til dis
se arrangementer - så 
godt, at vi nu kan glædes 
over, at vi fik dem vel i 
hus allesammen. - Selvføl
gelig skal vi ikke hvile på 
nogen laurbær, men vi er 
dog enedes om at holde et 
sabbatår i 1967 på ar
rangementernes områder, 
men så i højere grad gå ind 
i arbejdet på klublivets 
områder, idet vi blandt an
det her i februar og marts 
arrangerer fire klubaftener

se og indflydelse på alle ni
veauer i idrætten 
- at forbedre vilkårene for 
kvinder i idrætten.
Nu er der som bekendt 
omkring 600.000 kvindeli
ge medlemmer i DIF, og 
derfor kan det være van
skeligt at nå ud til det en
kelte medlem. Men det er 
ikke desto mindre vores 
ambitioner. Det, vi i første 
omgang forsøger, er at 
finde nogle fællesnævnere 
for »kvinder på alle ni
veauer« inden for idræt
ten. Derfor holdt vi i sidste 
efterår et seminar med tit
len »AT TRÆNE PIGER/ 
KVINDER«. Seminaret 
var en integration af fysio
logiske-, psykologiske- og 
sociologiske aspekter. 
Men det mest overskriden
de moment var, at idræts
termer som disciplin, præ
station og niveau ikke ind
gik i debatten overhove
det.
Der deltog ca. 90 trænere i 
seminaret (både mænd og 
kvinder), og de var træne
re for piger/kvinder på vidt 
forskellige niveauer. Men 
deres udbytte af seminaret 
var stort set det samme - 
ifølge evalueringsskemaer
ne.
Når det gælder om at 
komme ud med et bud

med forskellige kurser, 
foredrag o. a., krydret 
med hyggeligt, kammerat
ligt samvær, hvilket nok 
skal vise sig at være til 
gavn for foreningens triv
sel og hele ånd.
Travlheden florerer i vor 
hal, vi nyder indefodbol- 
den, håndbolden og bad
mintonspillet, og heldigvis 
har det vist sig, at vore 
medlemmer slutter lige så 
stærkt op til idrætten, som 
de gjorde før jul - og må
ske er der også her og der 
en julemave, der skal spil
les væk. Vore spilleudvalg 
disker op med nogle han
dicapstævner, og til april 
sluttes af med forskellige 
mesterskabsstævner.
Men til den tid er det for
håbentlig forår.
Godt nytår B.S.

skab, er massemedierne et 
velegnet redskab - ja, næ
sten uundværligt. Derfor 
har vi også forsøgt at 
komme i kontakt med ad
skillige journalister. Og 
her kan man konstatere, at 
de primært interesserer sig 
for eliteidrætskvinderne. 
Der er flere og flere kvin
delige topidrætsudøvere, 
der forholder sig kritisk til 
den forskelsbehandling, 
der finder sted. Den sam
lede »kvindekamp inden 
for idrætsverdenen« (hvis 
man kan kalde det sådan), 
har brug for en aktiv ind
sats fra kvinder på alle ni
veauer. For de problemer, 
vi støder ind i, er stort set 
de samme - uanset niveau, 
organisationstilhørsfor
hold og idrætsgren. Og det 
er blandt andet som et ko
ordinationsled og en slags 
katalysator at Arbejds
gruppen Kvinder og Idræt 
har sin berettigelse, 
løvrigt deler jeg fuldt ud 
dine forslag til hele kur
susområdet. Vi arbejder 
selv med dette felt og er 
naturligvis meget interes
seret i et samarbejde med 
andre, der har de samme 
holdninger.

Winnie Brandt Madsen, 
kvindeidrætskon- 

sulent/DIF.
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De Danske Skytte-, Gymnastik- og Idrætsforeningers årsmøde:

Vi skal være vågne
DDSG&I, der i 1986 rundede de 125 år som idrætsorganisation, er 
landets ældste i så henseende. Måske netop på grund a f alderen var 
jubilæumsåret blevet brugt til at sætte skub i organisationen. I hvert 
fa ld  kom formanden, Mogens Løppenthien, flere gange i sin formands
beretning med opfordringer til at lederne rundt i amtsforeningerne var 
vågne og opmærksomme på hvad der skete »ude i samfundet«. Årsmø
det blev holdt på Nyborg Strand den 29. og 30. november 1986.

DDSG&I’s formand, Mogens Løppenthien.

FIRMAIDRÆT overvæ
rede årsmødet og vi skal 
her trække enkelte dele af 
formandens beretning 
frem. Bl. a. indeholdt den 
et afsnit med en helt klar 
tilmelding til De Danske 
Gymnastik- og Ungdoms
foreninger (DDGU) og 
Dansk Firmaidrætsfor
bund.

Mogens Løppenthien: -
Selv om vi har et godt 
samarbejde inden for 
Idrættens Fællesråd, vil 
jeg alligevel sige til 
DDGU’s ledelse: Hold
fingrene væk fra vores 
amtsforeninger.
Dansk Firmaidrætsfor
bund fik for nogle år siden 
af mig samme besked ved
rørende de københavnske 
firmaunioner, der står som 
amtsorganisationer hos os, 
at vi med vores struktur 
ikke kan acceptere, at or
ganisationens øverste led - 
vore amtsforeninger - som 
amtsforeninger er tilknyt
tet andre organisatsioner. 
Vi ved, at Dansk Firma
idrætsforbund arbejder på 
at stifte en firmaidrætsak
tivitet i København. I skal 
være velkomne og bruger I 
rene og ærlige midler, så 
er det op til vores amtsfor
eninger at give jer en så
dan konkurrence, at I skal 
stå tidligt op for at blive 
placeret stærkt.
Men det kan jo også i al 
stilfærdighed være en lille 
advarsel til vore egne 
amtsforeninger om at 
være vågne og agtpågivne 
for, hvad der foregår i 
samfundet og for den sags 
skyld i jeres egne forenin
ger.

DDSG&I - hvad får vi 
for vore penge?
Noget af det, der ofte op
tager sindene inden for 
Idrættens Fællesråd er 
tipsmidlerne og fordelin
gen af disse. Her har 
DDSG&I den særlige sta
tus, at de forlods får tildelt 
5% til brug for bygning af 
skydebaner.
I den forbindelse sagde 
Mogens Løppenthien:
- På grund af de spørgs
mål, der er blevet rejst om
kring tipsmidlernes forde
ling organisationerne imel
lem, er jeg naturligvis ble
vet spurgt, om der stadig
væk er behov for særlige 
midler til bygning af sky
debaner.
Dertil er der at sige: Ja, 
der er stadigvæk brug for 
nye skydebaner, der er 
brug for renovering af 
gamle skydebaner, og vi

må erkende, at skydebaner 
liggende ude i det åbne 
land bliver lukket, fordi 
den bymæssige bebyggelse 
rykker nærmere og nær
mere de gamle skydeba
ner. Samtidig er sikker
hedskravene til opbevaring 
af våben og ammunition 
nødvendigvis forstærket 
væsentligt for at forhindre 
indbrud og tyveri. Skytte
gruppens teknikere har så
ledes udviklet helt specielle 
våbenskabe, der er rime
ligt indbrudssikre over for 
almindelige håndværktø
jer. Alene til hjælp for an
skaffelse af disse våben
skabe og boksanlæg er 
ydet en støtte på 800.000 
kr.
Tager vi selve skydebane
byggeriet, er der sidste år 
behandlet 166 baneanlæg 
til tilsammen 12 mili. kr., 
hvortil kommunerne i 
overensstemmelse med en

mangeårig tradition kun 
har ydet et tilskud på 1,1 
miil. kr. - altså under 
10%. Resten kommer fra 
foreningernes egne tilskud 
og tilskud og lån fra Skyt
tegruppen, det sidste i for
holdet 7:3.
Når kommunernes økono
miske tilskud knapt dæk
ker 10% af byggeprojek
terne, skal det retfærdigvis 
siges, at mange kommuner 
er mere positive på den in
direkte side i form af at 
stille jord til rådighed, 
bygninger, hjælp med 
»ung i arbejde« o.s.v. 
Samtidig er der også en so
lid tradition for, at største
delen af byggeriet udføres 
af foreningernes medlem
mer selv. Man kan måske 
groft tillade sig at sige, at 
gør man hele byggeriet op 
i værdi, yder foreningen 
og dens medlemmer en ar
bejdsindsats svarende til 
en trediedel, kommunerne 
dækker en trediedel af 
omkostningerne incl. ar
bejde, og endelig hjælper 
Skyttegruppen med den 
sidste trediedel, idet det 
også her må understreges, 
at hverken banker eller 
kreditforeninger har me
gen lyst til at yde lån i sky
debaneanlæg når bortses 
fra jorden, hvis den ikke 
er kommunalt ejet.
Jeg tror kort, vi kan kon
kludere, at med de krav 
som såvel skydning som 
idræt og miljø og samfund 
sætter til skydebaneanlæg 
- hvad enten det er uden
dørs eller indendørs - er 
der stadig hårdt brug for 
mange penge på dette om
råde, men jeg tror også, at 
idrætten udnytter disse 
penge på en effektiv måde. 
Det svarer til tre store 
idrætshaller på årsbasis, 
som ingen andre vil låne 
penge til.

Flere penge til 
idrætten fra 1987
Årsmødets vel nok mest 
interessante gæst var kul
turminister H. P. Clausen, 
idet han indledte mødet 
med at fortælle, at der i 
regeringen nu var enighed 
om at skaffe flere penge til 
idrætten. Årsagen lå i det
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pres, idrætsorganisatio
nerne gennem længere tid 
havde lagt på landets poli
tikere m.h.t. indførsel af 
lottospil.
I første omgang får idræt
ten penge ved nedsættelse 
af statsafgiften, med ca. 
30 mili. kr. som det kon
tante resultat.
Mogens Løppenthiens 
kommentarer hertil lød:
- Tipsoverskuddet målt i 
faste penge har svært ved 
at følge med, samtidig 
med at aktivitetsniveauet 
på de traditionelle idrætter 
er stærkt forøget, er der 
brug for, at der sker noget 
på den økonomiske front. 
Mindst en gang om måne
den modtager jeg person
ligt breve vedrørende alle 
mulige store lottospil i så
vel Tyskland som Eng
land, og nu kommer der 
også bookmaking i Sveri
ge-
Det er derfor utroligt ind
til dette tidspunkt, at det 
endnu ikke er lykkedes os 
at råbe regering og folke
ting op for indførelse af et 
dansk lotto, hvor såvel 
omsætning som gevinster 
ville blive her i landet. In
gen kender naturligvis om
fanget af den uopdagede 
kriminalitet, men vi ville 
ikke allesammen blive 
bombarderet med spil fra 
udlandet, hvis der ikke var 
en betydelig omsætning, 
og vi har aldrig fra skatte
ministeren eller andre hørt
om hvilket provenu, man 
har fået i form af skat på 
gevinster fra udlandet.
Det må være rimeligt, at 
A/S Dansk Tipstjeneste får 
sådanne arbejdsvilkår, at 
man på en sund erhvervs
mæssig måde kan optage 
konkurrencen fra de uden
landske spil, der nu en 
gang faktisk fungerer her i 
landet. I sin simpleste 
form ville det være at ud
vide tipsloven til at omfat
te »og talspil«. Disse to 
magiske ord ville løse pro
blemerne på langt sigt. 
Regeringens forslag er kun 
en løsning på meget kort 
sigt, og derfor vil vi natur
ligvis med glæde se på et 
forslag, hvorefter statsaf
giften bliver reduceret til

fordel for de øvrige be
løbsmodtagere efter tipslo
vens fordelingsnøgle, men 
realistisk set er noget så
dant kun en overgangsord
ning, indtil et lottospil kan 
indføres.

Forholdet imellem 
aftenskoler 
og foreninger
Der arbejder i øjeblikket 
et udvalg på at kortlægge 
forholdet mellem aften
skolerne og foreningerne. 
Samtidig har det i bredde
idrætsudvalget været på
vist at aftenskolerne inden 
for bevægelsesidrætten må 
have noget at tilbyde, som 
dækker et behov, som for
eningslivet ikke har kunnet 
dække, sagde Mogens 
Løppenthien.
- Dette er nok et af de 
punkter, hvor man ikke 
blot kan svare ja eller nej, 
men må erkende, at aften
skolerne har visse aktivite
ter, som ikke tilhører 
idrætsverdenen, men til 
gengæld på andre områder 
går direkte ind på gymna
stikkens gebet.
Personligt ser jeg imidler
tid ikke problemet som 
værende spørgsmålet om 
den ene gruppe eller den 
anden gruppe tilbyder en 
aktivitet.

Kulturminister H. P. Clausen 
i et historisk øjeblik, idet han 
her er i færd med at redegøre 
for den ændring i statsafgif
ten af tipsmidlerne, der fra i 
år betyder flere penge til lan
dets idrætsorganisationer.
Konkurrenceforvridningen 
og skaden, der er sket ved 
påvirkning fra aftensko
lerne, er aftenskolernes 
første ret til lokaler og de 
høje statsbetalte lærerløn
ninger, der har givet fuld 
afsmitning over for idræt
ten.
Denne skade er nu en gang 
sket, og det bliver vanske
ligt at gøre den god igen, 
men dernæst må man også 
sige, at aftenskolerne med 
deres klare og gode bro
churemateriale ved sæso
nens begyndelse, der ud
sendes til hele lokalsam
fundet, endda i bymæssig 
bebyggelse fra flere oplys
ningsforbund, er måske 
det lille skub, der får den 
tøvende idrætsinteressere
de til at melde sig.
O.K.! Vi kan sige, at det 
sker på tilbudsbasis og 
ikke på foreningsbasis. 
Det er uforpligtende og in
deholder ikke de positive 
elementer fra det demo
kratiske foreningsliv.
Det kunne jo godt være, at 
man uden at sætte disse 
idealer over styr, gennem 
en lidt mere pågående

markedsføring kan gøre 
opmærksom på idrættens 
gode sider, og selv de 
kredse hvor idrætten har 
god tradition, er der må
ske ved at være behov for 
lidt markkrigerisk reklame 
for at gøre opmærksom 
på, hvilke idrætsaktivite
ter, der eksisterer og på 
hvilke forudsætninger, vi 
er villige til at stille dem til 
rådighed i samfundet. 
Kort og godt i stedet for at 
klynke over aftenskolerne, 
så tag handsken på og ud
vis noget initiativ og gør 
opmærksom på jer selv.
Jubilæumsåret
Et afgørende højdepunkt 
var vores jubilæumsstæv
ne i Vejle og Vingsted. 
Selve jubilæumsstævnet 
blev som nyskabelse vel en 
af de største succes’er, vi 
har haft i mange år. Det 
var ønsket at lave et alter
nativt stævne med et stort 
islæt af familiens idrætsli
ge muligheder, og på alle 
den slags punkter blev det 
en succes. Men som jeg al
lerede har udtrykt det en 
gang: »Hvad skal vi bruge 
succes’en til?«. Det er det 
vores dygtige, aktive lede
re skal vise i organisatio
nen i de kommende år, og 
det kan jo ikke undgås, at 
en del af tankerne fra jubi
læumsstævnet allerede har 
fundet vej ind i vore kom
mende debatoplæg.
Ingen træer får lov til at 
vokse ind i himmelen, og 
vi kan derfor ligeså godt se 
i øjnene, at selve jubilæ
umslotteriet - set fra et 
økonomisk synspunkt - 
var en fiasko (-  ̂800.000). 
Til gengæld har det ud fra 
et publicity-mæssigt syns
punkt været en stor suc
ces. Vi, der var med til at 
tage beslutningen, var klar 
over den risiko, vi løb ved 
at starte et lotteri, men vi 
ville aldrig have fået eta
bleret en sådan reklameef
fekt for organisationen på 
nogen anden måde. Jeg 
tror ikke, at jeg røber no
get overraskende ved at 
sige, at det gør vi altså alli
gevel ikke igen, for dertil 
var der for mange andre 
detaljer, der ikke funge
rede godt nok.
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Focus på lederne
Slagelse Firma Sport gennemførte i slutningen a f 1986 et 
lederseminar med det formål, at lederne i sammenslut
ningens syv afdelinger fik  lejlighed til at drøfte forskelli
ge samarbejdsforhold indenfor sammenslutningen.

Et spændende tilbud til hele familien:

Firmaidrættens 
Familie TRIM TOP
Afvikles i år søndag den 13. september

- Det er vigtigt, at vi tager 
os tid til at drøfte om 
kommunikationen m. m. 
fungerer i hverdagen, såle
des at lysten til et fortsat 
arbejde fra ledernes side er 
til stede, siger Bent Sten- 
dorf til FIRMAIDRÆT.
- En af mulighederne er en 
åben dialog de forskellige 
ledere imellem, og en så
dan fik vi da også på vort 
seminar den 8. november, 
fortæller Bent Stendorf. 
Han var manden bag da
gens program, hvor 26 af 
sammenslutningens 31 le
dere var mødt frem. Pro
grammet indeholdt gen
nemgang af såvel Dansk 
Firmaidrætsforbunds 
struktur samt den man har 
i Slagelse. Endvidere hav
de hver af de syv afde- 
lingsformænd samt styrel
sen oplæg til gruppedebat
- med stor debat til følge. 
Yderligere udbygning af 
den interne kommunikati
on, aktiv forbedring af 
foreningens image, PR- 
virksomhed, igangsætning 
af større kreativitet, yder
ligere styrkelse af planlæg
ningen samt endnu bedre 
kontakt til sammenslut

ningens firmaidrætsklub
ber, var nogle af de over
skrifter, dagen frembrag
te. Der er således nok at 
tage fat på.
Bent Stendorf: - I alle dis
se forhold er det af stor 
betydning, at afdelinger
nes ledere opfatter sig som 
bindeled mellem styrelsen i 
Slagelse Firma Sport og 
firmaidrætsklubberne, lige 
som det er vigtigt at sam
arbejdet mellem de enkelte 
afdelinger fungerer. Her 
må kommunikationen ik
ke svigte.
- Vi må hele tiden have for 
øje at få gjort tingene så 
godt som muligt, således 
vi får det til at svinge i 
takt. Den kritik, der frem
kom på seminaret, var po
sitiv, og det er min opfat
telse, at dagen har givet 
den enkelte deltager et 
konstruktivt udbytte, slut
ter Bent Stendorf.
Et andet resultat af dagens 
debat blev, at der i det 
kommende forår tænkes 
afholdt et tilsvarende se
minar; denne gang med 
kontaktpersonerne fra fir
maidrætsklubberne.

-fh.

Familieidrætten er et af de 
mange tilbud Dansk Fir
maidrætsforbund er kendt 
for. Sidste nye skud på 
stammen er Familie TRIM 
TOP’en med forbundets 
aktivitetsudvalg som ar
rangør.
Familie TRIM TOP’en er 
en sjov og spændende fa
miliekonkurrence med et 
program sammensat af en 
række forskellige motions
aktiviteter. Nævnes fra 
dette års program kan 
boldkonkurrencer, familie 
fem-kamp, trimtur i sko
ven med indlagte opgaver. 
Det hele styret af et points
system, der tilgodeser alle 
aldre.
I år afvikles firmaidræt
tens Familie TRIM TOP 
søndag den 13. september 
i Nyborg. Det er samme 
weekend og sted, hvor 
sommerlandsstævnerne i 
fodbold og håndbold af
vikles.
Deltagelse sker gennem 
den lokale bysammenslut
ning på den måde, at sam
menslutningen »udtager«

et antal familier der inter
esserer sig for familie- 
idræt/motion. »Udtagel
sen« kan ske på mange 
måder, bl. a. kan nævnes 
lokale familietræf, cykel
kampagnen m. m. Det er 
helt op til den enkelte sam
menslutning.
I år er deltagelse gratis, 
blot skal man selv sørge 
for transporten til Nyborg. 
Mad kan medbringes eller 
købes på stedet.
For at være med skal den 
enkelte familie dog opfyl
de et enkelt krav, oĝ  det 
er, at den skal bestå af 
mindst to generationer.
Der vil først på sommeren 
tilgå tilmeldingsblanketter 
til sammenslutningerne, 
men allerede nu kan man 
dog godt starte arbejdet 
med at finde interesserede 
familier.

-fh.

Styrelsen i Slagelse Firma Sport har afholdt seminar for leder
ne i sammenslutningens syv afdelinger. Her ses 22 af de 26 
deltagere. Yderst til højre - i midterste række - ses Bent Sten
dorf, hvis program og oplæg gav anledning til en ydbytterig 
dag. Foto: SFS
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Million-hjælp til julemærkehjemmene 
fra 10 års marcher
Da formanden for Jule
mærkemarchen, Jørgen 
Bech, i 1978 - et år efter 
starten - gik ind i Jule
mærkemarchens bestyrelse 
var det med denne begrun
delse: - Jeg syntes, at ideen 
var fantastisk god. At Ju
lemærkemarchen allerede 
det første år var noget, 
som folk virkelig gik op i, 
det kunne jeg mærke. Der
for ville det være synd, 
hvis Julemærkemarchen 
skulle ende som en en- 
gangsforestilling ...
Det blev den som bekendt 
langtfra, og når Julemær
kemarchen sidste år kunne 
fejre 10 års jubilæum, 
skyldes det ikke mindst 
Jørgen Bech. Efter et år 
som menigt medlem af be
styrelsen blev han i 1979 
formand for Julemærke
marchen og har været det 
lige siden. Bortset fra en 
periode i sommerens løb, 
betyder det et par timers 
arbejde hver dag med at 
samle alle trådene. Men 
Jørgen Bech kan lide ar
bejdet, for han synes sta
digvæk, at Julemærke
marchen er en fantastisk 
god ide.
At Jørgen Bech ikke er 
alene om den opfattelse, 
understreges af, at Jule
mærkemarchen i jubi
læumsåret kom op over

200.000 deltagere i løbet af 
de 10 år. I kroner og ører 
betyder det, at der fra Ju
lemærkemarchen er hentet 
et overskud hjem på i alt 
1,4 mili. kr. til hjælp for 
psykisk og socialt nødsted
te børn på de fire julemær
kehjem.

Rammes uforskyldt
Overskuddet fra Julemær
kemarchen går til de ca. 
500 drenge og piger, som 
hvert år i en periode på 3-4 
måneder hjælpes af med 
psykiske og sociale proble
mer og henter ny styrke og 
et lyst livssyn på et af lan
dets fire julemærkehjem.
- Julemærkemarchen er et 
populært initiativ og en 
uhyre værdifuld hjælp i 
arbejdet på at skaffe mid
ler til de mange unge, som 
i disse år uforskyldt ram
mes af bl.a. forældrenes 
samlivsproblemer og an
dre krisetegn i familien og 
samfundet.
- De får et tiltrængt re
kreationsophold og bagef
ter en ny chance i tilværel
sen. Det lykkes for langt 
de fleste af vore drenge og 
piger på julemærkehjem
mene at komme på ret køl 
og vende tilbage til hjem, 
hvor de mest påtrængende 
problemer i mellemtiden er 
søgt løst. Derfor er vi i Ju
lemærkekomiteen taknem

lige for den værdifulde 
støtte for Julemærke
marchen, der sidste år gav 
sig smukt udtryk i et over
skudsbeløb på ca. 200.000 
kroner, siger Julemærke
komiteens sekretær, post
girochef Jens Christensen.

Ideen der voksede
Ideen til Julemærke
marchen opstod i Postens 
Marchforening i Århus, 
der stod som arrangør af 
de første marcher i 1977. I 
debut-året var der 31 start
steder, og det var Postens 
Idrætsforeninger rundt

om i landet, der arrangere
de marcherne. Efter denne 
flotte start blev det beslut
tet at nedsætte en bestyrel
se på fem mand til at fore
tage det koordinerende ar
bejde. Og det var her, Jør
gen Bech kom ind i 
billedet.
- I dag tager Postens 

Idrætsforening sig af 35 af 
startstederne. Andre loka
le marchforeninger er 
kommet til hovedsageligt 
ved, at de selv har hen
vendt sig. Sidste år var vi 
oppe på 58 startsteder, 
slutter Jørgen Bech.

Deltagere i Jule-
mærkemarchen 1986

l . B r a n d e  ...................................................................................... ........  1 7 0
2 .  E b e l t o f t  .................................................................................. ........  1 3 2
3 .  E s b j e g  ............ : ....................................................................... ........  1 5 4
4 .  F r e d e r i c ia  ..............................................................................
5 .  F r e d e r ik s v æ r k  .................................................................. ........ 2 6 0
6 .  G r e n å  ........................................................................................
7 .  G r in d s t e d  ..............................................................................
8 .  H a d e r s l e v  .............................................................................. ........  3 1 7
9 .  H e l s i n g ø r  .............................................................................. ........  2 5 3

1 0 .  H j ø r r i n g ..................................................................................
1 1 . H o b r o  ...................................................................................... ........  3 7 5
1 2 . H o r s e n s  ..................................................................................
1 3 . H o l b æ k  ..................................................................................
1 4 . K ø b e n h a v n  ..........................................................................
1 5 . A l b e r t s l u n d  ..........................................................................
1 6 . M a r ib o  ....................................................................................
1 7 .  N y k ø b i n g  M ..........................................................................
1 8 .  O d e n s e ...................................................................................... . . . .  511
1 9 . R ø n n e ........................................................................................
2 0 .  S k a g e n  ......................................................................................
2 1 .  S k iv e  ............................................................................
2 2 .  G e d s e r  ......................................................................................
2 3 .  S l a g e l s e  ....................................................................................
2 4 .  S v e n d b o r g  ............................................................................
2 5 .  S ø n d e r b o r g  ..........................................................................
2 6 .  S a m s ø ........................................................................................
2 7 .  V e j l e  ..........................................................................................
2 8 .  V ib o r g  ...................................................................................... . . . .  5 0 4
2 9 .  A a l b o r g  .................................................................................. . . . .  5 3 6
3 0 .  Å r h u s  ........................................................................................
3 1 .  L e m v ig  ....................................................................................
3 3 .  N o r d b o r g  ..............................................................................
3 4 .  R o s k i ld e  ..................................................................................
3 5 .  R a n d e r s  ..........................................................................
3 6 .  K r u s å  ....................................................................................
3 7 .  S k æ l s k ø r  ................................................................................
3 8 .  K o ld in g  ....................................................................................
3 9 .  R i n g k ø b i n g  ..........................................................................
4 0 .  T a r m  ..........................................................................................
4 1 .  N æ s t v e d  ..................................................................................
4 2 .  B e n l ø s e  .................................................................................... . . . .  8 4
4 3 .  H e r n in g  ..................................................................................
4 4 .  K ø g e  ............................................................................................

4 6 .  S i l k e b o r g  ..................................................................................
4 7 .  O d d e r  ..........................................................................................
4 8 .  H o l s t e b r o  ................................................................................
4 9 .  S æ b y  ............................................................................................
5 0 .  N y k ø b i n g  F ..............................................................................
5 1 .  H e l l e r u p  .................................................................................... . .  1 2 9 7
5 2 .  Å b e n r å  ......................................................................................
5 3 .  T ø n d e r ........................................................................................
5 4 .  A s s e n s  ........................................................................................
5 5 .  V a r d e  ..........................................................................................
5 6 .  S t r u e r  ..........................................................................................
5 7 .  N y k ø b i n g  S ..............................................................................
5 8 .  N a k s k o v ....................................................................................

1 a l t  .......................................................................... 1 6 7 2 8
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Pandrup Firmasports julestævne:

En dejlig familiedag
Mange sammenslutninger 
indenfor Dansk Firma
idrætsforbund rundede 
1986 af med et julestævne. 
En åf sammenslutningerne 
var Pandrup Firmasport - 
en af de yngste indenfor 
forbundet, idet sammen
slutningen er stiftet i 1983. 
Med 29 hold til indefod- 
bold, dobbelt så mange 
som året før, samt en sam
let præmiesum på kr. 
5.000 blev det en festlig af
slutning på året, idet der 
udover fodbolden var til
rettelagt en lang række ak
tiviteter for både børn og 
voksne.
Bl. a. skal nævnes, at der 
var spisning, hvor 70 per
soner deltog, tegnekon
kurrence for børn. Når 
børnene ikke deltog her, 
var der tegnefilm og ende

lig kunne de også heppe på 
farmand, når han præsen
terede sin fodboldkunnen 
på banen.
Men herudover bød dagen 
også på besøg af juleman
den, hvilket især børnene 
fandt interessant, da han 
havde slik med. De voksne 
kunne, boltre sig i julelot
teriet eller nyde cafeteriets 
varme vafler, godt med 
syltetøj.
Til FIRMAIDRÆT for
tæller formand Søren Jen
sen, at man var særdeles 
tilfreds med tilmeldingen. 
Ca. 75% af samtlige klub
ber i Pandrup Firmasport 
var repræsenteret, og i alt 
blev dagen besøgt af ca. 
400 mennesker. Nok er 
fodbolden dagens bæren
de element, men, siger Sø
ren Jensen: - Vi finder, det

er vigtigt, at der er tilbud 
til hele familien, hvilket vi 
håber styrkes til næste ju
lestævne. Da påtænker vi 
at gøre en særlig indsats 
for »vor mor« med bl. a. 
bankospil, idet det her 
nordenfjords næsten kan 
betragtes som vort natio
nalspil.
Jo, der er sket meget i 
Pandrup, siden fem firma- 
klub-repræsentanter mød
te frem i 1983. I dag er 40 
klubber tilsluttet Pandrup 
Firmasport.

Ny konsulent 
i det midt
og nordjyske
Jan Andersen, 36 år og 
bosiddende i Brønders

lev, er ansat med virk
ning fra 1. januar i år 
som foreningskonsulent 
i Dansk Firmaidræts
forbund. Han afløser 
Hardy Pedersen, der er 
tiltrådt et job i Sejlflod 
kommune.
Jan Andersen skal be
skæftige sig med opga
ver på amtskreds- og lo
kalplan vedr. organisa
toriske og økonomiske 
anliggender. Herunder 
medvirke til udbredelse 
af forbundets kurser, 
stævner m. m.
Som baggrund for dette 
arbejde har Jan Ander
sen gennem en lang år

række opnået et dybt 
kendskab til forenings
arbejde. Gennem mere 
end 20 år har han været 
optaget af ungdoms-, 
spejder- og idrætsarbej
de, ofte udført fra for
mandsposten.
Hertil kommer et om
fattende arbejde inden
for landsudvalget om
kring lederuddannelsen 
vedr. udarbejdelse af 
undervisningsmaterialer 
m. m. Oven i dette er 
det også blevet til job 
som håndboldtræner, 
instruktørvirke i idræts
skader samt selvfor
svar. Endvidere har Jan

Andersen hentet viden 
og erfaring indenfor 
idræts- og fritidspoliti
ske spørgsmål gennem 
næstformandsposten i 
Brønderslev Samvirke. 
Jan Andersen er han
delsuddannet samt læ
reruddannet i idræt 
med bl. a. 12 års prak
sis som idrætslærer ved 
Dronningens Livregi
ment i Ålborg. Hertil 
kommer en seminarie
uddannelse indenfor 
psykologi, praktisk pæ
dagogik samt socialfag. 
Vi byder Jan Andersen 
velkommen i forbun
det. -fh.
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Grundfos Sport og Hobby efter sit første åbent-hus stævne:

Det gør vi helt sikkert igen

- Nok havde vi nogle for
ventninger til vort første 
stævne, men at det gik så 
godt, at mange efter kam
pene kom og spurgte, om 
vi gentog det til næste ef
terår, det havde vi ikke 
regnet med. Så der er nok 
ingen tvivl om, at vi invite
rer igen.
Sådan siger bestyrelses
medlem i firmaidrætsklub
ben Sport og Hobby på 
pumpefabrikken Grund
fos i Bjerringbro, Lillian 
Lønstrup.
Hun var en af hovedkræf
terne bag åbent-hus-stæv- 
net, der blev afviklet over 
tre weekender i november 
’86 i den nye idrætshal, 
Grundfos har opført i til
knytning til virksomhe
dens fritidscenter.
I den første weekend af
viklede man en håndbold
turnering, hvor 12 hold 
deltog. Efterfølgende 
weekend stod der indefod-

bold på programmet og 
her var 44 hold med. En
delig sluttede det hele - den 
sidste weekend - med bad
minton med 21 hold, 
bordtennis med 13 hold og 
skydning, hvor 12 hold var 
med. Grundfos udgjorde 
ca. 25% af samtlige delta
gende hold.
I forbindelse med skyd
ningen skal det nævnes, at 
der i kælderen under fri
tidscentret findes skydeba
ner.
Til FIRMAIDRÆT for
tæller Lillian Lønstrup, at 
man havde inviteret enkel
te venskabsklubber med. 
Disse klubkontakter stam
mer fra Dansk Firma
idrætsforbunds årlige 
landsstævner, og til stæv
net i Bjerringbro var der 
hold fra Frederikshavn, 
Skive og Viborg. Resten af 
de mange deltagende hold 
havde tilmeldt sig via lo

kalannoncering i Bjerring
bro Avis.
Et af formålene med 
åbent-hus-stævnet var, at 
Grundfos kunne give et til
bud til de mange firma
idrætsklubber, der ikke til 
daglig kan få haltid. Sam
tidig kunne en del hold 
fra klubben møde nye 
modstandere og herved få 
nye kontakter i lokalområ
det. Endelig havde stævnet 
også til formål at få skabt 
et billede af, hvor mange 
hold der kunne etableres, 
således man herud fra 
kunne vurdere om der på 
et tidspunkt er basis for at 
oprette en firmaidræts
sammenslutning i Bjer
ringbro og omegn.
Et forhold man fra 
Grundfos Sport og Hobby 
ofte har drøftet med besty
relsen i Viborg Firma
idræt.

-fh.

DFIF’s
konsu
lenter:
Foreningskonsulent 
øst for Store Bælt

Jørgen Rasmussen,
Lovvej 10 
Pederstrup,
4700 Næstved 
Tlf. 03 76 16 35

Foreningskonsulent 
Nord- og Midtjylland
Jan Andersen,
Algade 16, 2. tv.,
9700 Brønderslev.
Tlf. 08 82 49 92

Foreningskonsulent 
Sønderjylland og Fyn

Torben Laursen,
Gammel Kongevej 48, 
'6200 Åbenrå.
Tlf. 04 62 72 86

Kursuskonsulent

Jane Have L. Andersen,
Lyngevænget 8,
5800 Nyborg 
Tlf. 09 31 72 53

Forbundskontoret
Tlf. 09 22 55 92

Markedskonsulent 
og redaktør

Finn Hagedorn,
Fennebakken 289, 
8800 Viborg.
Tlf. 06 67 31 91

Firmaidræt
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Abonnement og adresseændringer 
sker ved henvendelse til:
DFIF, Tåsinge-hallen, 5700 Svendborg. 
Tlf. 09 22 55 92.

D
Lokal
redaktören

Ny logo
Bov Firma Sport har nu 
fået tegnet et logo til sam
menslutningen. Logo’et er 
tegnet af sammenslutnin
gens sekretær Leif Jessen, 
og det blev valgt blandt de 
forslag, der var indkom
met i en lille konkurrence, 
Bov Firma Sport havde 
udskrevet.

-fh .

Hædersbevisninger
I forbindelse med Dansk Firmaidrætsforbunds repræ
sentantskabsmøde blev der uddelt to hædersbevisninger. 
A. Agerbæks ærespokal gik til Henning Nielsen fra 
Viborg Firmaidræt og Leo Frederiksens Mindepokal gik 
til Leo Holmstrøm fra Nykøbing Mors Firmasport.
I næste nummer af FIRMAIDRÆT præsenterer vi nær
mere de to modtagere af hædersbevisningerne. -fh.

f )  Dansk
Firmaidrætsforbund

BYERNES MOTIONSLØB

Samvær -idræt - motion

Jubilæer
10 år
Rødding Firma Sport 
Hirtshals Firmasport 
Bramming Firma Idræt

25 år
Silkeborg Firmasport 

40 år
Kooperativ Personale 
Alliance (FDB)

FIRMAIDRÆT ønsker 
til lykke!

Fakse:
Hurra
- så blev Fakse Firma 
Sport godkendt under den 
såkaldte Faxe-ordning.
Det vil sige, at vi ikke ale
ne - som hidtil - får stillet 
lokaler gratis til rådighed, 
men vi får også tilskud til 
medlemmer under 20 år.

Dem har vi ganske vist 
ikke så mange af, men det 
var også måske lige så me
get for princippets skyld, 
at konsulent fra Dansk 
Firmaidrætsforbund Jør
gen Rasmussen tog bladet 
fra munden.
Samtidig fik Jørgen og jeg 
på vort møde med Fritids
nævnet lejlighed til at for

tælle om FIRMAIDRÆT - 
dens idé, målsætning, or
ganisation og aktiviteter, 
og der blev stillet mange 
interesserede spørgsmål 
fra medlemmerne.
En forudsætning for vor 
godkendelse under Faxe- 
ord-nin-gen er, at det tyde
ligt af vores vedtægter 
fremgår, at alle kan blive

medlem. Det gør det ikke 
nu, så derfor skal vi på 
næste repræsentantskabs
møde i Fakse Firma Sport 
have ændret vedtægterne, 
så der ingen tvivl kan være 
herom.

Hilsen Lis.


